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Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål 88 af den 1. november 2016 efter ønske fra Lea 

Wermelin, Skatteudvalget. 

Spørgsmål 88 

Ministeren bedes kommentere henvendelse af 1. november 2016 fra Bryggeriforeningen samt deres 

præsentation fra foretrædet 10. november 2016 vedr. videreførelse af kravet om pantsystemets 

betaling af pantmidler til staten i 2020, jf. SAU alm. Del – bilag 25. 

Svar 

Som led i aftale om finansloven for 2013 blev der indført en ny aftale for anvendelse af ikke-indløst 

pant. Denne aftale indeholder bestemmelse om, at Dansk Retursystem A/S skal betale ikke-indløst 

pant til staten frem til udgangen af 2019, hvor også Dansk Retursystem A/S’ eneretsperiode udløber. 

Der er endnu ikke taget stilling til om Dansk Retursystem A/S’ eneretsperiode fortsætter efter 2019, og 

som følge heraf er der ikke indgået aftale om en eventuel betaling af ikke-indløst pant til staten fra 

2020. Derfor er der heller ikke ændret i ordlyden på tekstanmærkning nr. 114 under 

finanslovsforslagets § 24 Miljø- og Fødevareministeriet, der oplyser, at den nuværende hjemmel 

vedrørende betalingen af ikke-indløst pant fortsætter til og med 2019. 

 

Når der i budgetspecifikationen til § 24.53.08. Indtægtsført pant i finanslovsforslaget for 2017 står 

angivet 64,4 mio. kr. i 2020, er der tale om en ikke-bindende teknisk videreførsel af bevillingen. I 

anmærkningerne til hovedkontoen anføres det således, at for perioden 2020 udestår aftale om 

anvendelsen af den pant som kan indtægtsføres. Hvis ikke der indgås en ny aftale om ikke-indløst 

pant, vil der ved udarbejdelsen af finanslovsforslaget for 2018 ske en nulstilling af 

indtægtsbudgetteringen for årene 2020 og 2021. 
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Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 58 (MOF alm. del) 

stillet den 19. oktober 2015 efter ønske fra Maria Reumert Gjerding (EL). 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 58 (MOF alm. del) 

stillet den 19. oktober 2015 efter ønske fra Maria Reumert Gjerding (EL). 

Spørgsmål nr. 58 
”Kan ministeren oplyse, hvad det koster ministeriet i mandetimer at afholde 80 

nyjægerjagter, jf. svar på S 107 (folketingsåret 2014-15, 2. samling)?”    

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Naturstyrelsen, der oplyser:  

 

”Tidsforbruget til afholdelse af en nyjægerjagt varierer fra jagt til jagt. Ud fra 

erfaringstal for tidsforbruget til de tidligere såkaldte ’uddannelsesjagter’ for nye 

jægere, budgetteres der med et gennemsnitligt tidsforbrug på ca. 23 timer pr. 

jagt. Det budgetterede tidsforbrug ved afholdelse af 80 nyjægerjagter er derfor 

1840 timer. Det reelle timeforbrug for indeværende jagtsæson vil dog blive 

mindre, da der ikke vil være nok tilmeldte nyjægere til afholdelse af 80 jagter.  

 

Nyjægerjagterne, herunder lønudgifter, finansieres i øvrigt af jagttegnsmidlerne, 

der opkræves ved udstedelse og fornyelse af jagttegn.”  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Eva Kjer Hansen / Peter Ilsøe 
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